
Sprawozdanie z działalności Rady Seniorów za okres 16.05.2022 – 31.03.2023 
 
Zgodnie z przyjętym planem pracy oraz kompetencjami Rada Seniorów w okresie sprawozdawczym 
podjęła następujące działania. 
 
Pierwsze posiedzenie Rady Seniorów odbyło się 16 maja 2022 roku. Na początku spotkania 
Prezydent Anna Hetman wręczyła nominację dla członków Rady Seniorów. Następnie dokonano 
wyboru przewodniczącego, wiceprzewodniczącego oraz sekretarza Rady Seniorów. 
 
Rada składa się z dziewięciu osób, które reprezentują organizację i grupy społeczne z różnych część 
Miasta Jatrzębie-Zdrój. 
 
1. Anna Toborowicz – przewodnicząca; 
2. Bogdan Żabiński – wiceprzewodniczący; 
3. Elżbieta Szczerba – sekretarz; 
4. Teresa Bułakowska – czlonek rady; 
5. Władysława Drzyżdżyk – członek rady; 
6. Sabina Kowalska – członek rady; 
7. Grażyna Pierchała – członek rady; 
8. Józef Porwoł – członek rady; 
9. Eugeniusz Woźnica – członek rady; 
 
Rada Seniorów obradowała na posiedzeniach, na które zaproszono wiele gości. Omówiono wiele 
tematów powiązanych z polityką senioralną w naszym mieście. Posiedzenia odbyły się w 
następujących terminach: 
 
– 16.05.2022 r. 
– 28.06.2022 r. 
– 06.09.2022 r. 
– 18.10.2022 r. 
– 19.12.2022 r. 
– 21.02.2023 r. 
– 21.03.2023 r. 
 
Rada Seniorów działała w oparciu o Statut i przyjęty regulamin. 
Omówione tematy na posiedzeniach obejmowały: 
 
– analiza statutu Rady Seniorów i regulamin; 
– omówienie działań realizowanych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój przez Panią Prezydent 
Annę Hetman; 
– zapoznanie z propozycją planu pracy na okres maj 2022 – kwiecień 2023 i zatwierdzenie 
planu przez Radę; 
– omówienie  przez Panią Klaudię Nietrzebka  - Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej 
możliwości jakie oferuje Ośrodek dla osób starszych i potrzebujących; 
– wizyta Rady Seniorów w Dziennym Domu Pobytu przy ulicy Wrzosowej; 
– udział w pracach przygotowawczych do Dnia Seniora organizowanym w naszym mieście; 
– omówienie przez Panią Jolantę Kluba – kierownika referatu wydziału Polityki Społecznej  
i Mieszkaniowej programów profilaktyki zdrowotnej dla seniorów; 
– przestawienie informacji na temat realizacji teleopieki realizowanej przez Stowarzyszenie 
EBi  Associacion; 
– zaopiniowanie ubiegania się przez Miasto Jastrzębie-Zdrój o tytuł Europejskiej Stolicy 
Kultury, projekt został omówiony przez Panią Prezydent Annę Hetman oraz Panią Dyrektor – Izabelę 
Grela. Rada Seniorów zaopiniowała projekt pozytywnie. 
 



Członkowie Rady Seniorów uczestniczyli w następujących przedsięwzięciach: 
– w spotkaniach z Panią Prezydent Miasta – Anną Hetman; 
– udział w IX Międzynarodowych Senioraliach w Krakowie wraz z Uniwersytetem Trzeciego 
Wieku, Senioralia były organizowane przez Stowarzyszenie Manko z Krakowa w dniu 22 września 
2022 roku; 
– w obchodach Dnia Seniora w naszym mieście w dniu 14 listopada 2022 roku w Hali 
Widowiskowo Sportowej. 
 
Przewodnicząca Rady Seniorów uczestniczyła: 
– wraz z Naczelnikiem Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej Panią Joanną Cisek oraz 
z Kierownikiem referatu Polityki Społecznej Panią Jolantą Kluba wzięły udział  
w Śląskiej Konferencji Senioralnej w Mikołowie. Tematem Konferencji było: „Dialog dla zdrowia – 
polityka zdrowotna samorządów województwa śląskiego wobec seniorów”, która odbyła się 10 
października 2022 roku; 
– w spotkaniu noworocznym organizowanym przez Koło Emerytów i Rencistów w Szerokiej; 
– w uroczystości 40 – lecia istnienia chóru „Druga Młodość” w Boryni; 
– w zebraniu sprawozdawczo – wyborczym Emerytów i Rencistów w Bziu 
– w spotkaniach z seniorami w Klubie Seniora. 
 
Członkowie Rady Seniorów złożyli wnioski oraz występowali w sprawach: 
– zagospodarowania pomieszczeń znajdujących się w podziemiach z przeznaczeniem dla 
seniorów; 
– utworzenia nowych Klubów Seniora; 
– udziału rady seniorów w sesjach i komisjach Rady Miasta gdzie będą omawiane tematy 
związane z polityką senioralną; 
– wniesiono o utworzenie zakładki „dla seniorów” na stronie internetowej Urzędu Miasta; 
– zakupienia stołu do tenisa stołowego na potrzeby Klubu Seniora; 
– utworzenia łąki kwiatowej w sołectwie Borynia; 
– uruchomienia dodatkowej linii autobusowej na linii Jastrzębie – Szeroka – Borynia – Rybnik, 
wniosek został zrealizowany 1 marca 2023 roku. 
 
Na zakończenie sprawozdania chciałabym w imieniu Rady Seniorów podziękować osobom, które 
angażują się uczestnicząc w każdym posiedzeniu Rady Seniorów służąc radą, wiedzą i swoim 
doświadczeniem. 
 
Dziękuje: 
– Prezydent Miasta  Pani Annie Hetman, 
– II Zastępcy Prezydenta Miasta Panu Robertowi Cichowiczowi, 
– Naczelnikowi Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej – Pani Joannie Cisek, 
– Kierownikowi Referatu Polityki Społecznej – Pani Jolancie Kluba, 
– Inspektorowi Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej – Pani Patrycji Gruner. 
 
Szczególne podziękowania kieruję do Pani Patrycji Gruner za pomoc merytoryczną, przygotowanie 
materiałów na każde posiedzenie rady. 
Dziękuję również Uniwersytetowi Trzeciego Wieku za zapraszanie Rady Seniorów na wyjazdy, 
wykłady. 
Dziękuję Pani Sabinie Kowalskiej za pracę włożoną w prowadzenie Klubu Seniora. 
Dziękuje Pani Elżbiecie Szczerba za protokołowanie każdego posiedzenia naszej Rady. 
Dziękuje wszystkim zaproszonym gościom oraz pozostałym członkom Rady Seniorów za frekwencję, 
dyskusję oraz za pracę na rzecz seniorów w naszym mieście. 
 
         /-/ Anna Toborowicz 


